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Beslutninger: Kultur og Virksomhedsudvalget den 7. juni 2005 kl. 
16.00 i Raadsalen 
 
Kl. 15.00 Koordinerende fællesrådsmøde på Ældeområdet i mødelokale Jacob Worm. Derefter 
Kultur og Virksomhedsudvalgsmøde 
 
Åben  
 
Fraværende: 
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Orientering og efterretning 
a. Dagsordener/referater 
 
 
b. Tidsskrifter, rapporter, information m.v. 
 
 
c. Orientering fra sundhedsområdet 
 
 
d. Brevnyt 
 
 
e. Ældrerådet 
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f. Biblioteket 
 
 
g. Indbydelser til møder, kurser o.s.v. 
 
 
h. Diverse 
Fleksmodellen: 
Udvalget godkendte på mødet d. 2. marts 2004 tilrettet fleksmodel. Det blev samtidig besluttet, at 
der skulle evalueres efter 1 år. Der er igangsat arbejde med evalueringen – SFO leder Lotte Iversen 
fremkommer med forslag vedr. brobygningen – herunder om hvordan personalet følger med 
børnene over.  
 
Oplysninger om kapacitetsbehov på daginstitutions- og skoleområdet i Slangerup Kommune: 
Forvaltningen har udarbejdet den årlige redegørelse om udviklingen på  institutions- og 
skoleområdet baseret på den godkendte befolkningsprognose. 
Konklusionerne fra rapporten vil blive gennemgået på mødet. 
 
Henvendelse fra bestyrelsen i Slangerup Bhv. 
Vedr. problemer omkring unges brug af legepladsen aftener og weekender. 
Løsningsmuligheder undersøges med Teknisk Forvaltning.  
 
 

Sager til behandling 

1. Økonomirapportering juni 2005 
SAG NR.: 100019824 

dool 
 
Sagsfremstilling  
Der er udarbejdet regnskabsrapport ultimo april 2005. Af et samlet budget på netto 196,3 mill.kr. er 
der pr. 30. april 2005 forbrugt netto 60,7 mill.kr., svarende til 30,9 % af budgettet. 

Forbrugsprocenten skal ses i forhold til, at der er gået fire måneder af budgetåret  – svarende til 33,3 
% i forbrug. 

Forvaltningen har ingen bemærkninger til rapporten. 
 
Indstilling  
At udvalget tager orienteringen til efterretning. 
 
Tidligere indstilling/beslutning  
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Beslutning  
Kultur og Virksomhedsudvalget d. 7. juni 2005 
Taget til efterretning 
 

2. Økonomirapportering/juni - anlæg. 
SAG NR.: 100019824 

pech 
 
Indledning 
Efter opfordring fra byrådsmedlem Claus Kuhre, beder borgmester Bent Lund udvalget om for at få 
afdækket udvalgets holdning til en udvidelse af  idrætsanlægget i Uvelse i 2005. 
 
Sagsfremstilling 
Byrådsmedlem Claus Kuhre fremsætter forslag om at udskyde anlægsinvesteringen på udvidelse af 
idrætsanlæg i Uvelse. 
  
Der er i budgettet for 2005 afsat kr. 715.000 til anlæg af fodboldbane ved Uvelse Idrætsanlæg. På 
baggrund af udvikling med løsrivelse af Uvelse - og Slangerup Kommunes generelle 
budgetsituation, ønskes dette beløb tilført kassebeholdningen. 
 
Forvaltningen kan oplyse, at der ikke er påbegyndt planlægning af projektet. 
 
Indstilling  
At udvalget tager stilling til forslaget 
 
Tidligere indstilling/beslutning  
 
Beslutning Kultur og Virksomhedsudvalget d. 7. juni 2005 
Anbefales til økonomiudvalget at anlægsinvesteringen på kr. 715.000 i 2005 til anlæg af 
fodboldbane i Uvelse udgår af budgettet og beløbet tilgår kassebeholdningen.  
 
Peter Frederiksen kan ikke tilslutte sig beslutningen.  
 
 

3. Udbygning af Kingoskolen/2 
SAG NR.: 100019621 

Pech 

 

Indledning 
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På sidste udvalgsmøde godkendte udvalget efter oplæg fra Nielsen og Rubow  -  principperne og 
omfang af udbygning på Kingoskolen. 
Det blev ligeledes godkendt, at projektet udbydes i hovedentreprise. 
Efter tilbagemelding fra Kingoskolen med prioritering af de to forelagte forslag – skulle der tages 
endelig beslutning på Kultur og Virksomhedsudvalgets møde i juni 2005. 
 
Sagsfremstilling  
En endelig indstilling med økonomisk forslag foreligger nu fra Nielsen og Rubow. 
I relation til de 2 fremlagte forslag på sidste møde, anbefales nu udbygning på hjem-klassehus, der 
for nuværende indeholder 3 hjemklasser og 1 specialklasse. 
Nielsen og Rubow vil på mødet redegøre for udbygningsforslaget. 
 
Økonomi 
 
Økonomisk overslag på udbygningsforslaget: 
Håndværkerudgifter 120 m2 af kr. 15.800 1.896.000 
Ombygninger i eksisterende bygning    300.000 
Omkostninger incl. geoteknik og landinspektør    550.000 
Inventar    240.000 
I alt kr. 2.986.000 
 
 
Indstilling  

• At udvalget tager stilling til forslaget for udbygning af Kingoskolen 
• At udvalget anbefaler frigivelse af beløb i den afsatte anlægsbevilling på kr. 3,627 mill. i 

2005 og kr. 3,627 mill. i 2006.  
 
Tidligere indstilling/beslutning  
 
Beslutning  
Kultur og Virksomhedsudvalget d. 7. juni 2005 
Udvalget godkender det fremlagte forslag fra Nielsen &  Rubow.  
Udvalget anbefaler frigivelse af kr. 1,300 mill. af den afsatte anlægsbevilling på 3,392 mill. i 2005 
og 1, 690 mill. af den afsatte anlægsbevilling på kr. 3,627 mill. i 2006. 
 
Endvidere anbefaler udvalget, at der frigives kr. 176.000 til færdiggørelse af parkeringsplads, fliser, 
græssåning på nyt areal og VVS ved  Lindegårdsskolens udbygning af etape 5.  
 

4. Opfølgning vedr. udbygningen af Krudthuset 
SAG NR.: 100016236 
 

Pech/loha 
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Indledning 
Den planlagte udbygning af børnehuset Krudthuset forventes færdig til i brugtagning pr. 1.8.2005.  
I byggeriet var afsat lokale til at rumme en specialstue ”Stjernen”. 
Endvidere var afsat midler til reetablering af det antal parkeringspladser som nedlægges i 
forbindelse med byggeriet/legepladsudvidelsen. En del af disse parkeringspladser er reetableret.  
 
Sagsfremstilling  
I forbindelse med afstemningen d. 26.4.2005 i Uvelse om det fremtidige kommunale tilhørsforhold, 
blev resultatet som bekendt, at Uvelse skoledistrikt pr. 1.1.2007 skal indgå i den kommende fusion 
mellem Hillerød og Skævinge Kommuner.  
Hillerød og Skævinge  Kommuner har tilkendegivet, at de ikke har behov for en specialgruppe i 
området.  
 
Forvaltningen har derfor vurderet, at Stjernen ikke skal etableres i Uvelse. Der arbejdes pt. på en 
løsning, hvor Stjernen i stedet får faste lokaler i en del af Hoffmeyers Hus. Borgerserviceudvalget 
behandler forslag om dette på mødet d. 8.6.2005.  
 
Der stilles derfor forslag om, at reducere det oprindelige anlægsbudget med i alt kr. 100.000 – 
fordelt med 90.000 på anlægget og 10.000 på inventar.  
En del af denne besparelse opnås ved, at det lokale som var tiltænkt børnene i Stjernen i stedet 
benyttes som skur – og et egentligt udvendigt skur etableres derfor ikke.  
 
Bestyrelsen i Børnehuset Kornblomsten har fremsendt skrivelse vedr. de påtænkte ændringer i 
projektet.  
Bestyrelsen fremsætter forslag om, at huset bygges færdigt som planlagt, og det ekstra rum kan bl.a. 
bruges til sovebørn, og til besøg fra dagplejen.  
 
Bestyrelsen undrer sig endvidere over parkeringsforholdene hvor den fremtidige parkeringsplads 
ikke er planlagt asfalteret.  
 
I det oprindelige anlægsbudget er afsat kr. 60.000 til reetablering af parkeringspladser, her var ikke 
budgetlagt med asfaltering af pladserne. En del af dette beløb er allerede anvendt til 7 asfalterede p-
pladser ved hallen.  
I forbindelse med nedlæggelsen af tennisbanen er der endvidere afsat kr. 50.000 – som en bevilling 
til UFC til etablering af en multibane.  
 
Teknisk forvaltning har til byrådsmødet  d. 25. april 2005 udarbejdet forslag og budget vedr. 
Gørløsevej 4 og 6A – anlæg af supplerende p-arealer. Det samlede budget er på kr. 350.000.  
 
 
 
Udvalgsformanden har fremsendt forslag fra Peter Frederiksen om reduktion af det budget, teknisk 
forvaltning har udarbejdet for området ved Gørløsevej 4 og 6A.  
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Det samlede overslag over udgiften til anlæg af p-pladser på området (herunder udgift til 
asfaltering, kloak/afløb)  er i dette forslag reduceret til i alt kr. 220.000. 
 
I relation til Peter Frederiksens forslag gør forvaltningen opmærksom på:  
At der i forslaget er reduceret med 25% i antallet af p-pladser 
At der i det samlede budget indgår bevilling på kr. 70.000 til reetablering af p-pladser samt kr. 
50.000 som er bevilget til UFC.  
 
Økonomi 
 
Vurdering 
 
Indstilling  
Udvalget bedes tage stilling til: 

a. Flytning af Stjernen 
b. Fremtidige indretning af Krudthuset – herunder forslag om reduktion i oprindeligt 

anlægsbudget  
c. Anlæg af p-pladser 

 
Tidligere indstilling/beslutning  
 
 
 
Beslutning  
Kultur og Virksomhedsudvalget d. 7. juni 2005 
Udvalget beslutter, 

a. at specialgruppen Stjernen ikke etableres i Krudthuset. 
b. at der ikke reduceres i det oprindelige anlægsbudget. Det overlades til forældrebestyrelsen i 

Kornblomsten og Krudthuset at beslutte, om midlerne skal benyttes til indretning af skur 
udendørs eller indretning af legepladsen. 

c. punktet vedr. anlæg af p-pladser sendes til fornyet administrativ behandling.  
Indstilling vil foreligge til ØU mødet.    

 

5. Forslag til navneændring fra bestyrelsen i Børnehuset Kornblomsten 
SAG NR.: 100001734 
 

loha 
 
Indledning 
Bestyrelsen i Børnehuset har fremsendt forslag til navneændring.  
 
Sagsfremstilling  
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Der er nu i Uvelse udbygget til i alt 110 enheder i to forskellige huse. Kultur og 
Virksomhedsudvalget har tidligere (d. 6. september 2004) taget stilling til, at de to huse udgør en 
samlet institution, og at der er en overordnet leder.  
 
De nuværende navne er Børnehuset Kornblomsten og  Krudthuset. 
 
Bestyrelsen foreslår følgende:  
At institutionen kommer til at hedde Uvelse Børnehuse, og at den gamle afdeling fortsat hedder 
Kornblomsten og den nye hedder Krudthuset. 
 
I bestyrelsens brev er endvidere forslag vedr. ledelse og ændring af bestyrelsens sammensætning, 
primært i relation til Stjernen. Disse forslag er efter aftale med bestyrelsen ikke længere relevante. 
 
I overensstemmelse med tidligere beslutninger på området og for at lægge vægt på, at der er tale om 
en institution og en ledelse, foreslår forvaltningen navnet ”Uvelse Børnehus” – og at de to 
afdelinger hedder henholdsvis Kornblomsten og Krudthuset. 
 
Økonomi 
 
Vurdering 
 
Indstilling  
Det indstilles, at institutionen kommer til at hedde Uvelse Børnehus, og at den gamle afdeling 
fortsat hedder Kornblomsten og den nye hedder Krudthuset. 
 
Tidligere indstilling/beslutning  
 
 
 
Beslutning  
Kultur og Virksomhedsudvalget d. 7. juni 2005 
Udvalget beslutter, at bestyrelsens forslag godkendes.  
 

6. Budget 2006 og overslagsår. 
SAG NR.: 100020159 

pech 
 
Sagsfremstilling  
I følge tidsplan for budgetarbejde 2006 og overslagsår kan udvalgene fremsende forslag om 
aktivitets- og/eller serviceændringer til planlægningskontoret senest den 10. august. 
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Kultur og Virksomhedsforvaltningen har på baggrund af ansøgninger, årsredegørelser og politiske 
udmeldinger udarbejdet forslag til aktivitets- og serviceændringer til budgettet for 2006 og 
overslagsår. 
 
Der henvises til forvaltningens forslag til aktivitetsændringer på drift og investeringer. 
I øvrigt henvises til virksomhedsplaner - og årsredegørelser for 2004. 
 
 
Indstilling  
At udvalget drøfter budgettet for 2006 og overslagsår  
 
Tidligere indstilling/beslutning  
 
Beslutning  
Kultur og Virksomhedsudvalget d. 7. juni 2005 
Taget til efterretning 
 

7. Fordeling af restpulje til mindre ombygninger på daginstitutionsområdet 
SAG NR.: 100016298 

dool 
 
Indledning 
Af den i budgettet afsatte pulje på kr. 408.800 til mindre ombygninger på daginstitutionsområdet, er 
der tidligere fordelt kr. 205.200. Der  resterer således       kr. 203.600. 
Sagsfremstilling  
Der er fremsendt ansøgninger vedr.: 

• Etablering af vindue i Børnehuset Troldhøj. 
• Reetablering af  ”nær legeområde” på Lindegårdskolen.  

 
Etablering af vindue i Børnehuset Troldhøj. 
Grupperummet er østvendt og der er kun dagslys i de tidlige morgentimer, så det er nødvendigt at 
have det elektriske lys tændt hele dagen. Da børn og personale vil trives bedre med almindeligt 
dagslys, ansøger Børnehuset Troldhøj om kr. 26.000 incl. moms, (21.000 ex. moms) til etablering af 
et nyt vindue i grupperummet.  
Der er indhentet tilbud på kr. 20.640 ex. moms. 
 
Reetablering af ”nær legeområde” på Lindegårdskolen. 
I forbindelse med byggeriet af den nye Tumlesal ved SFO, blev en del af legeredskaberne nedtaget. 
Der er således kun en girafgynge og grus tilbage til de yngste  børn og Mini-SFO børnene., hvilket 
ikke er et tilfredsstillende udendørstilbud for denne gruppe børn. Derfor er der behov for nogle nye 
legeredskaber, der samtidig skal opfylde reglerne omkring sikkerhed for legeområder. 
Der søges om kr. 80.000 til reetablering af legeområde til de yngste børn. 
 



Slangerup 
Kommune 

 
 

 

  9 

Økonomi 
Der resterer af den afsatte pulje kr. 203.600. 
Der søges om: 
Vindue Troldhøj                        kr.   21.000 
Legeområde Lindegårdskolen   kr.   80.000 
I alt                                             kr. 101.000 
 
Der vil herefter restere               kr. 102.600 
 
Vurdering 
Forvaltningen vurderer, at ansøgningerne er relevante og bør prioriteres, så de kan igangsættes. 
 
Indstilling . 
Udvalget bedes tage stilling til de fremsendte ansøgninger 
 
Tidligere indstilling/beslutning  
 
 
 
Beslutning  
Kultur og Virksomhedsudvalget d. 7. juni 2005 
Godkendt som indstillet 
 

8. Lokalsamfundet - udviklingen af distrikterne 
SAG NR.: 100010380 
 

loha 
 
Indledning 
Kultur og Virksomhedsudvalget blev på mødet d. 8.2.2005 præsenteret for et tilrettet forslag vedr. 
implementering af distriktsmodellen i Slangerup Kommune.  
Forslaget var tilrettet efter en høringsrunde hos de berørte virksomheders bestyrelser samt de 
faglige organisationer.  
 
Udvalget valgte at udsætte sagen til mødet d. 7.juni 2005, for at give plads til en drøftelse mellem 
byrådene i Jægerspris, Skibby, Frederikssund og Slangerup Kommuner.  
 
Sagsfremstilling  
Tankerne om distriktsledelse er d. 12. maj blevet præsenteret for de 4 byråd. Der var overordnet en 
positiv tilbagemelding på at arbejde videre med tankerne om distriktsopdeling – men også andre 
organisationsformer kan afprøves.  
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Der har nu gennem godt 2½ år været drøftelser om distriktsmodellen i Slangerup Kommune. Det 
afgørende er derfor nu at få taget endelig stilling til, om man vil arbejde videre med tankerne om 
distriktsledelse, og eller om den nuværende organisering fortsætter uændret indtil videre.  
 
Det er vigtigt at pointere: 

• at forslaget om distriktsledelse er en fælles ramme, som kan udvikles forskelligt i de 
forskellige distrikter.  

• at personale, forældre og faglige organisationer skal medinddrages hvis projektet 
igangsættes. 

 
 
Formålet er at få udviklet en løsning, som ledere og medarbejdere i distriktet positivt vil arbejde for 
og drage nytte af.   
 
Hvis projektet igangsættes, benyttes der ekstern konsulent bistand til den overordnede styring af 
projektet.  
 
 
Økonomi 
Finansieringen af den eksterne konsulent afholdes indenfor forvaltningens ramme (Projekt Læring). 
 
Vurdering 
 
Indstilling  

Udvalget bedes tage stilling til, om der skal arbejdes videre med forslaget ”lokalsamfundet – 
udviklingen af distrikterne”.  

 
 
Tidligere indstilling/beslutning  
 
 
 
Beslutning  
Kultur og Virksomhedsudvalget d. 7. juni 2005 
Udvalget beslutter, at der ikke skal arbejdes videre med forslaget ”lokalsamfundet – udviklingen af 
distrikterne”. Sagen sendes til orientering i byrådet.  
 

9. Ansøgning om tilskud til Frederikssund Festival. 
SAG NR.: 100018683 
 

Bekr   
 
Sagsfremstilling  
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Frederikssund Festival fremsender ansøgning om tilskud i forbindelse med afholdelse af festivalen i 
2005.  
 
Festivalen har eksisteret i 22 år, den er lokal forankret, og størstedelen af de besøgende kommer fra 
nærområdet, hvilket vil sige den nye Frederikssund Kommune. 
 
Arrangementet bygger på frivilligt arbejde, og formålet er at udbrede glæden ved og kendskabet til 
viser og folkemusik. 
 
Økonomi 
Der søges om et tilskud på kr. 10.000. 
 
Forvaltningen kan oplyse, at der resterer kr. 186.344 i puljen for øvrige kulturelle formål 2005. I 
beløbet indgår der en overførsel fra 2004 på kr. 128.391. 
 
Vurdering 
 
Indstilling  
At udvalget tager stilling til ansøgningen fra Frederikssund Festival.  
 
Tidligere indstilling/beslutning  
 
 
 
Beslutning  
Kultur og Virksomhedsudvalget d. 7. juni 2005 
Ikke godkendt 
 

Eventuelt 
Mødet slut kl.: 19.00 
 


